
 

Protokół Nr XIX/2012 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 29 marca 2012r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 15
55 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 15 radnych, Wójt Gminy Jan Szewczyk, 

Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński, Skarbnik Gminy Urszula Lew oraz 17 

innych zaproszonych osób. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi nr 2 i nr 3 do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady 

Gminy. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Joanna Zyguła – inspektor ds. infrastruktury społecznej. 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
00

 otworzył XIX Sesję 

Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 

marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po 

powitaniu radnych i gości zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad 

dzisiejszej sesji został przekazany Radnym w terminie wskazanym w §20 ust.3 

 Statutu Gminy Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany 

porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XVIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 



4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac w 

okresie międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Debata dotycząca działań oszczędnościowych i organizacyjnych poprzez 

restrukturyzację jednostek organizacyjnych i budżetowych Gminy 

Wierzchowo. 

10. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2013 – druk nr 130, 

2) w sprawie przystąpienia do współdziałania między jednostkami 

samorządu terytorialnego w ramach projektu – Partnerstwo Powiatu 

Drawskiego na rzecz Integracji o Przedsiębiorczości Społecznej – 

druk nr 131, 
3) w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Wierzchowo – druk nr 132, 

4) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem lokali użytkowych w 

drodze przetargu – druk nr 133, 

5) w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Wierzchowo – druk nr 134, 

6) w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Wierzchowo na lata 2012 - 2015 z uwzględnieniem perspektywy na 

lata 2016 – 2019 – druk nr 135. 

11 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12.Komunikaty i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy A.Kaczorkiewicz poinformował, że  

w międzyczasie, po wysłaniu zawiadomień do Radnych wpłynął wniosek o 

wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji projektu uchwały:  

- w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2012 rok – druk nr 136, 

 

Przewodniczący dodał, że powyższy projekt uchwały był opiniowany przez 

wszystkie Komisje stałe Rady Gminy i został zaopiniowany pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek, kto jest za 

wprowadzeniem do porządku obrad dzisiejszej sesji projektu uchwały 

- w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2012 – druk nr 136 

 



Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

wprowadziła zmiany w porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub 

Wójt chciałby jeszcze uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe 

punkty lub o inne istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej 

zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z 

porządku obrad któregoś z tematów? 

 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 3. 

 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół z 

XVIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 22 lutego 2012 został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed 

rozpoczęciem dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna 

uwaga dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i 

uwag do protokołu uregulowana została w § 52 ust. 1-5 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zapisów 

w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto 

jest za przyjęciem protokołu z XVIII sesji Rady Gminy. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

przyjęła protokół z XVIII sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji punktu 4. 

 

 

Ad. 4 

 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, 

stanowiące załącznik nr 4 do nin. protokołu radni otrzymali w dniu sesji.  

Wójt uzupełnił sprawozdanie o następujące informacje: 



 gmina Wierzchowo otrzyma w roku 2012 mniejszą subwencje oświatową 

o kwotę 70.000,00 zł, 

 otrzymaliśmy informację z powiatu o odmowie przyznania nam dotacji w 

kwocie 150.000,00 zł na budowę boiska Orlik w Świerczynie. Publicznie 

Wójt oświadczył, że w tej sytuacji temat uważa za zakończony, 

 Wójt odniósł się do odbytych ostatnio zebrań wiejskich w sprawie 

planowanej inwestycji, tj. budowy zakładu utylizacji opon. Jest 

sfrustrowany przebiegiem zebrania w Wierzchowie, które przerodziło się 

w kłótnię, zabrakło merytorycznej dyskusji. Wójt uważa, że 

Stowarzyszenie NATURA nie skupia ekologów tylko ludzi związanych z 

byłą panią wójt i niezadowolonych z wyboru obecnego wójta. Wójt 

nawiązał do ulotki, która się pojawiła w obiegu, w której zawarto 

nieprawdziwe informacje, które w ogóle nie dotyczą sprawy – dotyczy 

wymienionej w ulotce drugiej uchwały Nr XVII/112/2012. Według 

Stowarzyszenia NATURA „uchwała zmierza wyraźnie w swej treści do 

ograniczenia głosu i udziału mieszkańców na zebraniach wiejskich, 

uchwała jest ta sprzeczna z ustawa o samorządzie gminnym – 

zaprzeczająca demokracji i Państwu prawa”. Z samego tytułu ulotki 

wynika, że jest to aspekt polityczny. Na zebraniu w Wierzchowie również 

zdominowali politycy, dyskusja była polityczna. 

Wójt publicznie zaprzeczył informacji, że wcześniej dokonywał 

jakichkolwiek kontaktów ze Spółką Dudek&Kostek. 

Wójt powiedział: całe szczęście, że są ludzie, którzy nie dadzą się zwieść 

obłudzie. Niedługo nie będzie w gminie młodych ludzi, bo nie będzie 

miejsc pracy, gmina będzie nie rozwojowa. Osoby, które przyjeżdżają 

turystycznie, narzucają swoją wolę. 

 

W tym momencie, o godz. 10
20

 na salę obrad przybył radny Marek Banaszek. 

Aktualna ilość radnych biorących udział w posiedzeniu – 15. 

 

Przewodniczący Rady spytał, czy ktoś z Radnych ma pytania do Pana Wójta w 

związku ze złożonym sprawozdaniem. 

 

W tej kwestii nie było żadnych pytań. Rada Gminy w obecności 15 radnych, 

przez aklamację przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 4 porządku obrad i przystąpił do realizacji 

punktu 5. 

 

 

 

 

 



Ad. 5 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na temat 

prac Rady w okresie międzysesyjnym – która stanowi załącznik nr 5 do nin. 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady podzielił się refleksją, która wypłynęła po zebraniu w 

Wierzchowie w dniu 28.03.2012r,, podczas którego, w kuluarach Prezes 

Stowarzyszenia na Rzecz Ochrony Środowiska NATURA Gminy Wierzchowo 

p.Ignacy Banaszek stwierdził, że radni są głupi, a jedyną mądrą osobą jest radny 

p.Stefan Żołynia. Przewodniczący zapytał, czy my pozostali radni jesteśmy na 

odpowiednim miejscu? 

 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 5 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy 

o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 3/2012 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Kazimierz Pajor. 

Protokół Nr 3/2012 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata, 

 Protokół Komisji Nr 3/2012 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard 

Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 3/2012 stanowi załącznik nr 9 do nin. protokółu 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 6 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym Radny Józef Janicki złożył na piśmie 4 interpelacje 

międzysesyjne: 

 



1. Zwracam się z prośbą do Zarządu Dróg Powiatowych w 

Drawsku pomorskim o naprawę zajezdni na drodze 

powiatowej w miejscowości Świerczyna przy posesji 

p.Prętkiego, jak i również poszerzeniu odcinka drogi od 

pomnika do mostka o długości 100 m, ponieważ wyrwa 

pobocza nie pozwala na wyminięcie się dwóch pojazdów. 

Zagraża to wypadkowi, a nawet uszkodzenia podwozia 

samochodów osobowych. Proszę o pozytywne 

załatwienie tej sprawy. 

 

2. W imieniu p.Edwarda Szczerbali zwracam się z prośba o 

przestawienie słupa energetycznego betonowego, którego 

właścicielem jest energetyka. Słup ten stoi w pasie drogi 

gminnej przy skrzyżowaniu z droga powiatową. Jest to 

jedyna droga, którą można dojechać do zakładu 

p.Edwarda Szczerbali. Zakład rozwinął działalność i 

zwiększył produkcję. Wjazd na tę drogę większych 

pojazdów typu TIR jest niemożliwy. Proszę o pozytywne 

załatwienie sprawy. 

 

3. Zwracam się z prośbą do Wójta Gminy i Rady Gminy 

Wierzchowo o naprawę dróg gminnych asfaltowych: 

a) naprawę drogi gminnej asfaltowej w Świerczynie w 

kierunku Dębniewic na odcinku od p.Wandachowicz 

do końca posesji p.Rębiś. Droga ta była naprawiana w 

ubiegłym roku. Była źle wykonana naprawa i skutek 

tego, jak były dziury, tak są jeszcze większe. Proszę o 

dokładne wykonanie tej drogi. 

b) naprawę drogi gminnej w Świerczynie od krzyża w 

kierunku p.Słomińskich, na odcinku 150 m załatanie 

kilku dziur, 

c) dokończenie drogi gminnej w kierunku p.Trąbińskich i 

p.Wiśniewskich. 

 

4. Zwracam się z prośbą do Wójta i Rady Gminy 

Wierzchowo o naprawę dróg gminnych w Świerczynie: 

a) droga w kierunku miejscowości Psie Głowy. Droga ta 

wiosną i po dużych opadach deszczu jest 

nieprzejezdna. Ostatnio była naprawiana około 20 lat 

temu. Korzystają z tej drogi rolnicy i mieszkańcy 

Świerczyny, jak i również transport Lasów 

Państwowych. Chodzi o naprawę odcinka około 1 km 

od wsi do lasu. 



b) droga w kierunku Danowic i Dębniewic. W tych 

miejscowościach zamieszkuje 7 rodzin należących do 

sołectwa Świerczyna. Droga ta jest bardzo dziurawa 

od p.Rębisia do p.Rafałko około 400 m, na początku 

lasu około 200 m i tusz za Danowicami około 800 m. 

Te dwa odcinki w lesie, wiosną są nieprzejezdne. Z 

drogi tej korzystają rolnicy i mieszkańcy całego 

sołectwa, jak również transport Lasów Państwowych. 

Proszę o pozytywne załatwienie. 

 

Na sesji w dniu 29 marca 2012r. interpelacje złożyli: 

 

Radny Adam Samulewski złożył ustnie jedną interpelację o treści: 

 

1. Zmienić zniszczoną i nieaktualną tablicę miejscowości Żabinek, 

znajdującą się przy drodze powiatowej Żabinek – Radomyśl, na 

wysokości posesji p.Chorban, nr domu 49a. 

 

Radny Jolanta Augustyniak złożyła ustnie jedną interpelację o treści: 

 

1. Przywrócić do stanu pierwotnego zniszczoną podczas usuwania 

awarii sieci gazowej nawierzchnię placu szkolnego w 

Wierzchowie, ul. Długa 26. Usuwanie awarii odbyło się w styczniu 

tego roku. 

 

Radna Genowefa Rosochowata złożyła na piśmie dwie interpelacje o treści: 

 

1. Zwracam się z prośba o remont drogi powiatowej w 

Żabinie od posesji p.Romana Rydel w kierunku posesji 

p.Stanisława Lenart. Nawierzchnia drogi jest w złym 

stanie, a w okresie deszczów tworzy się błoto i kałuże. 

Jesienią na moją prośbę Zarząd Dróg Powiatowych w 

Drawsku pomorskim wykonał prace stwardniające na tej 

drodze. Była to praca syzyfowa, ponieważ po pierwszych 

opadach deszczu nawierzchnia drogi powróciła do 

pierwotnego stanu. Droga ta wymaga gruntownego 

remontu, tj. utwardzenia asfaltem, bądź położenia kostki 

brukowej, tak żeby podłoże nie rozmiękało. Droga ta jest 

niezbędna do codziennego funkcjonowania dla około 70 

mieszkańców. Większość mieszkańców przy tej drodze 

mieszka od urodzenia, tj. 50-70 lat i nie pamięta, żeby ta 

droga była remontowana. 



Do interpelacji załączam prośbę Rady Sołeckiej Żabina, 

radnych z tego okręgu i mieszkańców Żabina wraz z lista 

podpisów. 

 

2. Zwracam się z prośbą o remont drogi gminnej koło bloku 

56B w Żabinie, a szczególnie stromego zjazdu do garaży. 

Woda spływająca z górnej części drogi wyżłobiła głębokie 

wyboje do tego stopnia, że zjazd tą drogą do garaży jest 

niemożliwy. Sprawia to duże utrudnienie mieszkańcom w 

garażowaniu samochodów 

 

Radny Marek Banaszek złożył ustnie jedną interpelację o treści: 

 

1. Ująć do planu remontu dróg gminnych, drogę 

gminną w miejscowości Garbowo. 

Radny Stefan Żołynia złożył ustnie jedną interpelację o treści: 

 

1. Czy i kiedy odbędzie się zbiórka odpadów wielkogabarytowych na terenie 

gminy Wierzchowo. 

 

Radny Wiktor Majda przypomniał Wójtowi o niezrealizowanej interpelacji w 

sprawie wyłożenia terenu przystanku PKS polbrukiem w miejscowości Osiek 

Drawski. 

 

Radny Józef Janicki poprosił Wójta o wyłożenie polbrukiem placu koło remizy 

OSP i przy pomniku w Świerczynie. 

 

Radny Jan Łuczak poinformował, o zbieranych podpisach w sprawie lokalizacji 

placu zabaw w Wierzchowie – lokalizację z terenu remizy przenieść do Lasku 

Arkońskiego. W tej sprawie zebranych jest około 800 podpisów. 

 

Wobec braku zgłoszeń dalszych interpelacji i zapytań, Przewodniczący Rady 

zamknął punkt 7 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

 

Ad. 8 

 

W punkcie obrad „Trybuna obywatelska” głos zabrała mieszkanka wsi 

Radomyśl Wiktoria Możdżeń, która zapytała, dlaczego nie było wywieszonej w 

Radomyślu informacji o mającym odbyć się zebraniu w Żabinku na temat 

budowy zakładu utylizacji opon. Poprosiła o zamontowanie tablicy 

ogłoszeniowej w Komornie. 



Zapytała, czy będzie wybudowany plac zabaw w Radomyślu w tym roku? 

Pozabierać pojemniki po piachu. 

Pani Możdżeń poprosiła Wójta, by w miarę możliwości wyłożyć polbrukiem 

teren przystanku PKS również w Radomyślu. 

 

Sołtys wsi Wierzchowo Jan Lisowski poinformował, że zgodnie z § 98 Statutu 

Gminy Wierzchowo sołtysi powinni otrzymać materiały dotyczące obrad sesji 

na warunkach przysługujących rademu. 

Poprosił, by nie zmieniać lokalizacji placu zabaw w Wierzchowie, zaplanowanej 

w projekcie. 

 

Sołtys wsi Nowe Laski Beata Piwowarczyk zapytała, kto zajmuje się 

pomnikami pamięci znajdującymi się na terenie naszej gminy. Pomniki są 

zaniedbane - pozostałości chwastów z ubiegłego roku. Poprosiła by osoby 

odpowiedzialne, bardziej zadbały o wygląd pomników. 

Poinformowała, że konary drzew rosnących przy drodze powiatowej na odcinku 

od leśniczówek w Nowych Laskach do skrzyżowania z drogą Nr 177 powodują 

częste awarie linii energetycznej. Poprosiła o podjęcie działań w tym temacie. 

Sołtys zaproponowała lokalizację placu zabaw i wybudowanie boiska na terenie 

posesji p.Kruka w Nowych Laskach – poczynić starania o przejęcie przez gminę 

przedmiotowej posesji. 

Sołtys zaapelowała również o podjęcie działań dotyczących remontu drogi 

powiatowej w Nowych Laskach. 

 

Radny Marek Banaszek odniósł się do wypowiedzi odnośnie przycięcia 

konarów drzew, które powodują awarię linii energetycznej. Powiedział, że w tej 

sprawie powinni dogadać się: Zarząd Dróg Powiatowych i Lasy Państwowe. 

 

Kierownik GOPS w Wierzchowie Piotr Paszkiewicz poinformował, że od 1 

marca do końca listopada tego roku do prac społecznie użytecznych 

skierowanych jest 20 osób. Zwrócił się z prośbą do sołtysów o wskazanie prac 

porządkowych dla tych osób, o zgłaszanie propozycji prac, by obecność tych 

osób maksymalnie racjonalnie wykorzystać. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 8 porządku obrad i 

ogłosił przerwę. 

Przerwa: 12
00

 – 12
15 

Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady i przystąpił do realizacji punku 9. 

 

Ad. 9 

 

Wstęp do tematu sesji „Debata dotycząca działań oszczędnościowych i 

organizacyjnych poprzez restrukturyzację jednostek organizacyjnych i 



budżetowych Gminy Wierzchowo” przedstawił Przewodniczący Rady Gminy 

A.Kaczorkiewicz. Powiedział, że w dobie transformacji ustrojowej nakłada się 

na samorządy coraz to nowsze zadania. W ślad za tym nie idą pieniądze. 

Przykładem takim są wynagrodzenia dla nauczycieli, gdzie planuje się 

podwyżki dla nauczycieli o 3,8%, a jednocześnie obcina się subwencję 

oświatową. Sytuacja nie jest jeszcze taka zła, jak w innych gminach, ale musimy 

już podjąć pewne kroki oszczędnościowe. Swego czasu Wójt zwrócił się do 

Rady Gminy, aby w planie pracy Rady zaplanować debatę na temat działań 

oszczędnościowych w oświacie. W tym celu Wójt powołał Zespół, który 

przedstawi raport z analizy kosztów funkcjonowania oświaty. 

Przewodniczący Rady zaproponował następujący przebieg debaty: 

1) przedstawienie raportu przez Zespół d/s racjonalizacji kosztów 

funkcjonowania oświaty w Gminie Wierzchowo, 

2) wystąpienia dyrektorów dotyczące ustosunkowania się do wniosków 

wynikających z raportu z analizy kosztów funkcjonowania oświaty w Gminie 

Wierzchowo (swoje wnioski i uwagi do Raportu). 

Przewodniczący Rady dodał, że Zespół w dotychczasowym składzie, w 

obecności dyrektorów szkół, powinien kontynuować dalej prace nad 

wypracowaniem końcowych wniosków i stanowiska, które będzie uwzględnione 

w arkuszach organizacyjnych. 

A jako mieszkaniec Świerczyny, zaapelował by nie przenosić gimnazjum ze 

Świerczyny do Wierzchowa. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Zespołu ds. racjonalizacji 

kosztów funkcjonowania oświaty w Gminie Wierzchowo Tomasza 

Suchońskiego do przedstawienia Raportu. 

 

Przewodniczący Zespołu Tomasz Suchoński poinformował, że Zespół został 

powołany Zarządzeniem Nr 97/2012 Wójta Gminy Wierzchowo z dnia 29 

lutego 2012r., w składzie siedmioosobowym, po czym odczytał treść Raportu. 

Raport z analizy kosztów funkcjonowania oświaty w Gminie Wierzchowo z 

dnia 20 marca 2012r. i Raport z aktualizacją na dzień 27 marca 2012r. (Zespół 

uwzględnił uwagi dyrektorów szkół z dnia 23 marca 2012r.), stanowi załącznik 

nr 10 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz podziękował Zespołowi za 

przygotowanie Raportu. Poprosił Dyrektorów szkół o przedstawienie 

zgłoszonych uwag do Raportu oraz przedstawienie kierunków działań 

organizacyjnych i oszczędnościowych związanych z funkcjonowaniem 

jednostek. 

O przedstawienie działań oszczędnościowych, Przewodniczący Rady poprosił 

również Dyrektorów i Kierowników pozostałych jednostek organizacyjnych 

gminy. 

W związku z powyższym, informacje kolejno złożyli: 



1) Dyrektor Przedszkola w Wierzchowie – Marzanna Piskorz, 

2) Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wierzchowie – Joanna Skraba-Śliwka, 

3) Dyrektor Gimnazjum w Wierzchowie – Mariusz Moga, 

4) Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie – Krystian Ignacak, 

5) Kierownik Biblioteki Publicznej w Wierzchowie – Małgorzata 

Mazurkiewicz-Nowak, 

6) Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie – 

Marta Łacińska, 

7) Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie – Piotr 

Paszkiewicz. 

 

Informacje pisemne dotyczące ustosunkowania się Dyrektorów szkół do treści 

Raportu z analizy kosztów funkcjonowania oświaty w Gminie Wierzchowo 

stanowią załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

 

Informacje pisemne dotyczące kierunków działań organizacyjnych i 

oszczędnościowych związanych z funkcjonowaniem jednostek stanowią 

załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

 

W dyskusji głos zabrali: 

 

1) radna Jolanta Augustyniak – słyszę cały czas, że Gmina dokłada do oświaty, 

a nie patrzy się na czynnik społeczny, subwencja oświatowa pokrywa 95,4% 

wydatków szkół. 

 

2) radny Józef Wódz – oświata to nie tylko wynagrodzenia nauczycieli, ale 

również inne wydatki, np. dowożenie itp.. Oświata kosztuje nas 5 milionów 

złotych, a subwencja wynosi 3,5 miliona złotych. Subwencja oświatowa 

pokrywa tylko 95,4% wydatków płacowych. Należy oszacować wnioski zawarte 

w Raporcie. 

 

3) radny Adam Samulewski przedstawił swoją politykę zatrudnienia – lepiej dać 

nadgodziny nauczycielowi, niż zatrudniać drugiego nauczyciela, 

 

4) radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska – cały czas się mówi o likwidacji 

Gimnazjum w Świerczynie, ale czy szkoła w Wierzchowie zatrudni nauczycieli 

ze Świerczyny? Łatwo nie odpuścimy i będziemy bronić szkoły w Świerczynie. 

Będzie źle, jeśli dojdzie do likwidacji Gimnazjum w Świerczynie. 

 

5) Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie -różnice finansowe dotyczące 

zatrudniania nauczycieli biorą się z wykształcenia danego nauczyciela, mają 

różne stopnie awansu, 

 



6) Dyrektor Gimnazjum w Wierzchowie – jeśli chodzi o nadgodziny, uczeń 

musi mieć daną liczbę godzin zgodnie z podstawą programową. 

 

Dalsza część dyskusji dotyczyła łączenia oddziałów. 

 

Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie poinformował, że planowane jest 

połączenie zajęć edukacyjnych między klasami na następujących zajęciach: 

wychowanie dożycia w rodzinie, muzyka, plastyka, informatyka, religia, zajęcia 

artystyczne, język niemiecki, język angielski, wychowanie fizyczne. 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wierzchowie poinformowała, że łączenie 

oddziałów do 26 uczniów w klasach uważa za bardzo niekorzystne dla uczniów, 

dlatego do szkoły uczęszcza dużo uczniów z opiniami i orzeczeniami Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej, praca w takich oddziałach uniemożliwia 

indywidualne podejście do ucznia. Dyrektor rozważa możliwość połączenia 

uczniów na zajęciach rewalidacyjnych i zamierza minimalizować ilość płatnych 

zastępstw za nieobecnych nauczycieli. 

 

Dyrektor Gimnazjum w Wierzchowie powiedział – łączenie oddziałów należy 

bardzo dokładnie przeanalizować, bo może doprowadzić do zwiększenia 

kosztów ze względu na podział oddziałów na grupy. W przypadku dzieci z 

niepełnosprawnością, gdy jest w oddziale 3-5 osób, wchodzi nauczyciel 

wspomagający. Dyrektor dodał, że nie widzi możliwości oszczędności. 

 

Wójt Gminy Jan Szewczyk podsumowując dyskusję, w pierwszej kolejności 

podziękował Zespołowi za opracowany Raport. Stwierdził, że jest to bardzo 

poważny materiał, który pozwoli efektywnie zarządzać oświatą, Raport daje 

podstawę do dyskusji, do nas należą dalsze decyzje. Oświata jest zadaniem 

własnym gminy, to od nas będzie zależało, czy będziemy utrzymywać wszystkie 

szkoły, najdrożej kosztuje nas utrzymanie szkół, bo aż 50% budżetu. 

Wójt wyszedł do Rady Gminy z propozycją, aby do dotychczasowego składu 

Zespołu powołać jeszcze dwie osoby z Rady Gminy i dalej kontynuować pracę 

Zespołu, albo powołać Zespół w nowym składzie. Celem dalszej pracy Zespołu 

ma być wypracowanie końcowych wniosków. 

 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił propozycję, aby jednak do 

dotychczasowego składu Zespołu powołać jeszcze dwie osoby z Rady Gminy i 

wznowić pracę Zespołu w celu uwzględnienia wniosków z debaty oraz 

propozycji złożonych przez Dyrektorów i przedstawienia ostatecznych 

wniosków w zakresie działalności wszystkich jednostek i zakładów. 

 

Rada Gminy, przez aklamację, przyjęła propozycje Przewodniczącego Rady 

Gminy. 



 

Wójt dodał, że po Świętach Wielkanocnych powołamy do Zespołu jeszcze dwie 

osoby. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 9 porządku 

obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: 15
00

 – 15
15

. 

 

Po przerwie na salę obrad nie powrócili: 

Radny Marek Banaszek 

Radny Józef Janicki 

Radny Marek Mikulec 

Radna Genowefa Rosochowata 

 

Przewodniczący stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 11 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu 10 porządku obrad. 

 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie 

następujące projekty uchwał: 

 

1) Rada Gminy w obecności 11 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 11 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XIX/127/2012 w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 

2013 – która stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

 

W tym momencie na salę obrad przybyli: 

Radny Józef Janicki 

Radna Genowefa Rosochowata 

Aktualna ilość radnych biorących udział w posiedzeniu – 13. 

 

2) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XIX/128/2012 w sprawie przystąpienia do współdziałania 

między jednostkami samorządu terytorialnego w ramach 

projektu – Partnerstwo Powiatu Drawskiego na rzecz 



Integracji i Przedsiębiorczości Społecznej - która stanowi 

załącznik nr 14 do nin. protokołu. 

 

3) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XIX/129/2012 w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Wierzchowo - która stanowi załącznik nr 15 do 

nin. protokołu. 

 

4) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XIX/130/2012 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem 

lokali użytkowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w 

najem lokali użytkowych w drodze przetargu - która stanowi 

załącznik nr 16 do nin. protokołu. 

 

5) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XIX/131/2012 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Wierzchowo - która stanowi załącznik 

nr 17 do nin. protokołu. 

 

6) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 12 głosami „za” przy 1 głosie „przeciwnym” i 0 

głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XIX/132/2012 

w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Wierzchowo na lata 2012 – 2015 z uwzględnieniem 

perspektywy na lata 2016 - 2019 - która stanowi załącznik nr 18 

do nin. protokołu. 

 

Radny Stefan  Wołynia poinformował, że wystąpił z interpelacją do 

Starostwa Powiatowego w Drawsku Pomorskim o udostępnienie 

wyników z monitoringu wód podziemnych, w związku z rolniczym 

zagospodarowaniem gnojowicy z ferm Żeńsko i Żabin. Z 

otrzymanego raportu wynika, że na 16 pizometrów – 12 jest 

wyłączonych z badań. Przyjmujemy programy, w których się nie 

mówi, że Spółka AGRI PLUS źle nawozi pola. Program nie 

uwzględnia wszystkich elementów środowiska, np. wodę. 

 



Wójt na powyższe odpowiedział, że jeżeli radny uważa, że 

działania są niezgodne z prawem, ma prawo zgłosić sprawę do 

prokuratury. 

 

7) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XIX/133/2012 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo 

na 2012 rok - która stanowi załącznik nr 19 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 10 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 11. 

 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść odpowiedzi, które 

wpłynęły do biura Rady w okresie międzysesyjnym na zgłoszone przez radnych 

interpelacje. 

 

W tym momencie (o godz. 15
25

) na salę obrad przybył radny Marek Banaszek. 

Aktualna ilość radnych biorących udział w posiedzeniu – 14. 

 

Na zgłoszone zapytania Wójt odpowiedział: 

- jeśli chodzi o zamontowanie tablicy ogłoszeniowej w Komornie, tematem tym 

zajmie się Dyrektor Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w 

Wierzchowie, 

- lokalizacja placu zabaw w Wierzchowie zaplanowana jest między szkołą a 

halą, 

- do końca października br. będą wybudowane place zabaw na terenie gminy, 

- utrzymanie i opieka nad pomnikami pamięci jest w gestii Gminnego Ośrodka 

Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie, 

- w sprawie utwardzenia terenów, na których są zlokalizowane przystanki 

autobusowe, Wójt będzie rozmawiać ze Starostą, aby skierował pracowników 

interwencyjnych lub będzie rozmawiać z Dyrektorem Zakładu Karnego, 

- w sprawie naprawy nawierzchni na placu szkolnym w Wierzchowie Wójt 

będzie rozmawiać z „gazownikami”, 

- w sprawie pozyskania obiecanego polbruku Wójt będzie rozmawiać z 

Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych Z.Kotem. 

 

Interpelacje zgłoszone na sesji 29 marca br. zostaną przekazane do realizacji, a 

odpowiedzi na nie zostaną udzielone w statutowym terminie. 

 



Przewodniczący zamknął punkt 11 porządku obrad i przystąpił do realizacji 

punktu 12. 

 

 

Ad. 12 

 

Radny Ryszard Borowicz wystąpił z prośbą do Wójta Gminy o wystąpienie 

pisemne do telekomunikacji i energetyki, aby instytucje te wprowadziły zakaz 

wieszania ogłoszeń na słupach telekomunikacyjnych i słupach energetycznych 

bez zgody gminy. Nagminne jest wieszanie ogłoszeń o sprzedaży kur-niosek. 

 

Radny Stefan Żołynia powiedział, że Wójt powinien wydać zarządzenie 

zakazujące wieszania plakatów i ogłoszeń na przystankach autobusowych. 

 

Radny Bogusław Pawłowicz wystąpił z propozycją przejęcia przez gminę placu 

między ulicą 3-go Marca a ulicą Wojska Polskiego w Wierzchowie. 

 

Wójt odpowiedział, że w tej sprawie zasięgnie informacji, co do możliwości, jak 

i kosztów wydzielenia geodezyjnego. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz i Wójt Jan Szewczyk złożyli 

wszystkim obecnym na sali, jak i wszystkim mieszkańcom gminy życzenia 

świąteczne. 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 12 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 13. 

 

 

Ad. 13 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy 

Wierzchowo Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 15
55

 zamknął obrady XIX sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

       Przewodniczący Rady 

 

       Andrzej Kaczorkiewicz 

Podpis protokolantów: 

 

1. J.Zyguła            ………………… 

2. D.Łukaszewska  ………………… 


